
Boedelscheiding

 

Wanneer u gaat scheiden, zal er ook sprake zijn van een boedelscheiding. Dat wil 
zeggen, dat uw gemeenschappelijke bezittingen (denk bijvoorbeeld aan contant geld, 
banksaldi, roerende zaken en onroerende zaken) tussen u en uw echtgenoot zullen 
moeten worden verdeeld. Ook eventuele schulden dienen te worden meegenomen bij de 
boedelscheiding.

 

Hoe die verdeling in uw geval kan worden vastgesteld, kan in algemene zin niet worden 
aangegeven. Die verdeling is namelijk afhankelijk van de vraag:


a)    of u huwelijkse voorwaarden heeft laten opstellen,

b)    of dat u in gemeenschap van goederen bent gehuwd en zo ja, wanneer dat 

huwelijk heeft plaatsgevonden.

 

In de huwelijkse voorwaarden staan meestal afspraken over de wijze waarop het 
inkomen tijdens het huwelijk wordt verrekend en/of over de wijze waarop de bezittingen 
worden verrekend tussen u en uw echtgenoot in geval van een echtscheiding.

 

Indien u in gemeenschap van goederen bent gehuwd, is het van belang te kijken naar de 
wetgeving zoals die gold op de dag van het huwelijk. Zoals de wetgeving op de dag van 
uw huwelijk was, zo zal de gemeenschap van goederen worden vastgesteld en worden 
verdeeld.

Zo is op 01-01-2018 de Wet beperkte gemeenschap van goederen in werking getreden. 
Indien u na 01-01-2018 getrouwd bent, en geen huwelijkse voorwaarden heeft 
opgesteld, bent in beperkte gemeenschap van goederen getrouwd. Bent u voorafgaande 
aan 01-01-2018 getrouwd, dan bent u in algehele gemeenschap van goederen 
getrouwd. Dat maakt een verschil.

 

Daarnaast kan er sprake zijn van vergoedingsrechten. Ook hier is het tijdstip van belang.

Indien een echtgenoot voorafgaande aan 01-01-2012 vanuit privévermogen geld heeft 
geïnvesteerd in een goed (bijvoorbeeld een woning) dan heeft die echtgenoot voor 
datzelfde bedrag een vergoedingsrecht. Dit is de nomilatiteitsleer.

Indien een echtgenoot na 01-01-2012 vanuit privévermogen geld heeft geïnvesteerd, is 
de vergoeding moeilijker vast te stellen. Immers, die vergoeding moet worden 
vastgesteld aan de hand van de beleggingsleer. Op grond van de beleggingsleer moet 
rekening worden gehouden met een eventuele waardstijging of waardedaling van het 
goed waarin is geïnvesteerd.

NB: de beleggingsleer is niet van toepassing op investeringen in verbruiksgoederen 
(zoals bijvoorbeeld een auto). Daarvoor blijft de nominaliteitsleer van toepassing.

 

Ook een schenking of erfenis kan van belang zijn bij een boedelscheiding. Of dit zo is, 
hangt af van de vraag of die schenking of erfenis onder uitsluitingsclausule is verkregen. 
Daarnaast is van belang wanneer u bent getrouwd of wanneer u een geregistreerd 
partnerschap bent aangegaan.

 

Verknochte goederen (zoals kleding, studieboeken en sieraden) vallen niet in de 
gemeenschap van goederen. Een smartengeldvergoeding kan (gedeeltelijk) verknocht 
zijn.

 

Wilt u meer informatie over uw boedelscheiding? Neem dan contact met mij op. Dat kan 
via:

telefoonnummer 074-8528887 of per

email info@hendriksenadvocatenkantoor.nl


Uw familierechtadvocaat weet raad.
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